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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 

  

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2016. november 23. napján 

08:15 órakor megtartott  rendkívüli nyilvános  képviselő-testületi üléséről. 

 

Helye:  Kővágóörsi Közös Önkormányzati Hivatal Kővágóörs, Petőfi utca 2.  

 

Jelen vannak:  Fábián Gusztáv  polgármester 

    Kovács István képviselő 

                           

   

Tanácskozási joggal jelen van:  
 

Dr. Szabó Tímea jegyző  

 

A jegyzőkönyvet készítette: Csik Tímea, jegyzőkönyvvezető 

 

 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a képviselő-

testületből 2 fő jelen van, így határozatképes. Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester egyéb 

elfoglaltsága okán nem tud jelen lenni. Ismerteti a napirendet, melyet javasol elfogadásra.  

 

1.) Karácsonyi díszvilágítás 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

75/2016. (XI. 23.) HATÁROZATA 
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2016. november 23-i rendkívüli ülés 

napirendjét az alábbiak szerint elfogadja:  

 

1.) Karácsonyi díszvilágítás 

 

1.) Karácsonyi díszvilágítás 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: felajánlás érkezett magánszemélyektől, természetesen 

salföldi ingatlantulajdonosoktól fákra led fényforrások telepítésére. A felajánlás az 

előterjesztésben 651.000 Ft összegű led izzó volt, tudomása szerint az a magánszemély, aki 

ezt szervezi, a teljes összeget még nem tudta teljes mértékben összegyűjteni, de ez sem 

érdekes, mert ha négy fényfűzérre összejön a pénz, akkor négy lenne telepítve, viszont 

elképzelhető, hogy meg lesz a hat is. Jelenleg 2/3 részben meg van a pénz, sőt van olyan, aki 
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befizetett már a költségvetési számlára, tehát ez folyamatban van. Emellett van az 

Önkormányzat ajánlata, azaz a Horváthvill Kft-től kért árajánlatot telepítésre. Az oszlopokon 

különböző elektronikus berendezéseket kell felszerelni, illetve egy oszlop telepítésére is sor 

kerülne. Az árajánlat kb. 350.000 Ft, amiből maga a villanyoszlop és lámpatest jönne ki, mely 

nagyon fontos része a dolognak, mivel évek óta kérik, hogy a Pajta Galéria környékén -  a 

forgalom miatt is, illetve  azért is, mert nagyon sötét rész, valamint a környékbeli lakók 

nehezményezik, hogy  nincs világítás  - legyen lámpa. Ez így megoldódna. A Horváthvill 

ajánlatából kb. fele az oszlop költség, illetve a másik fele a led izzók telepítéséhez szükséges 

dobozok telepítése. Azt kell megállapítani, hogy mennyi összeget különítenek el a 

költségvetési tartalék keret terhére, melynek összege kb. 650.000 Ft. Javasol elkülöníteni 

250.000 Ft-ot, melyet ugyan nem akar elkölteni, de ha összejönne 4 izzósor, akkor annyival 

kevesebb lenne a telepítés. Igazából eredetileg 200.000 Ft-ra gondolt, de inkább tervezzenek 

250.000 Ft-ot, bár a 650.000 Ft-ból kijön. Minden attól függ, hogy a magán adakozók 

teljesítik-e a pénzbefizetést.  

 

Kovács István, képviselő: tisztelettel köszönti a Polgármester Urat és a Jegyző Asszonyt. 

Képviselőként ez az első testületi ülése. Van egy rendkívüli ülésre beterjesztett napirendi 

pont. Valóban Polgármester Úrral szóban már beszéltek erről és addig eljutottak, hogy 

örvendetes, hogy a van lakosság részéről felajánlás erre a témára és az Önkormányzatnak is 

valamilyen szinten be kell ebbe szállni, hogy meg tudjon valósulni. Viszont, mivel új 

képviselő nem lát bele az előzményekbe, az Önkormányzat anyagi helyzetébe. Az egyik 

kérdése az lett volna, melyre már a Polgármester Úr megválaszolt, hogy mi az anyagi helyzete 

az Önkormányzatnak. Tehát itt elhangzott, hogy 650.000 Ft tartalékkal rendelkezik az 

Önkormányzat, tehát a fedezet megvan. A másik kérdése pedig, az anyagot a tegnapi napon 

olvasta át, és részéről van egy-két felmerült kérdés, amit azt hiszi, hogy az Önkormányzat 

érdekében meg kell, hogy vitassanak. Van árajánlat a teljes izzók vásárlására, illetve össze 

van kötve a két dolog, tehát a karácsonyi megvilágítás és egy közvilágítási lámpatest kiépítése 

egy új oszloppal. Azért vannak kételyei, mivel döntenek egy bizonyos összegről, az nem 

biztos, hogy azt fogja eredményezni, hogy meg is tud valósulni. Ha választ kap, egyszerűbben 

előbbre tudnak jutni. Az egyik a közvilágítási lámpa elhelyezése, úgy tudja, hogy a 

szolgáltató, az EON. Kérdezi, hogy volt-e valamilyen tárgyalás akár ennek az elhelyezése, 

rákötése ügyében, vagy akár a lecsatlakozások kiépítése ügyében, mivel EON tulajdon, és 

nem úgy van, hogy csak lekötök egy oszlopról, tehát engedély kell. A másik pedig, a 

közvilágítási lámpatest elhelyezésénél nem lát nyomvonal tervet. Ő, mint képviselő nem 

tudja, nem látja, hogy a lámpatest hova lesz elhelyezve, hol lesz a karácsonyi díszkivilágítás, 

melyik oszlopról. Beszéltek négyről, hatról attól függ, hogy mennyi támogatás jön össze erre 

a célra. Tehát ezek részére nem derülnek ki, hogy ezek hol vannak. Visszatérve az elsőre, a 

közvilágítási lámpatestre, azért mondja így, mert ez az ajánlat tulajdonképpen egybe foglalja 

mindkettő témát. A közvilágítási lámpatestet nem tudja, hogy hol lesz elhelyezve, mivel 

nincsen nyomvonal terv.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: a közvilágítási lámpatest a Pajta Galéria utcájában, tehát a 

Petőfi utca elején lesz elhelyezve. Ehhez hozzá kell tegye, mert már látja  a kérdés  lényegét, 

ez a  faoszlop saját hatáskörben lesz állítva, önkormányzati saját hatáskörben, és így lesz 

használva. Gyakorlatilag engedély nem lesz hozzá, van ilyen lehetősége az 

Önkormányzatnak, ezt az EON-os szakértőtől kérdezték a HorváthVill Kft-vel összekötve. 

Ma már nincs olyan, hogy világítótest oszlopra, hanem kandelábert kellene állítani tervekkel. 

Abban az esetben, ha az Önkormányzat saját hatáskörben felállít egy oszlopot, a cél 

egyébként, a díszkivilágítás megvalósítása, ezért állítanak egy oszlopot saját hatáskörben. Ez 

a lényege a dolognak, egyébiránt ez úgy megy, hogy az ember csináltat egy tervet egy 
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elektronikus céggel, akinek erre jogosultsága van és hosszas engedélyezési eljárások után 

lámpát állít. Hozzá kell tenni, hogy a lámpa most már csak kandeláber, tehát a tervezett 

esetében csak kandelábert engedélyeznek. A kandeláber ára, mint tudják, az nem Salföld 

Önkormányzat költségvetésére van méretezve. Jelen pillanatban ez az oszlopállítás saját 

hatáskörben történne.  

 

Kovács István, képviselő: tehát az Önkormányzatot semmi hátulütő nem éri azzal 

kapcsolatban, hogy fogad egy vállalkozót és mindenféle EON-os megkeresés nélkül ezt 

leköti, és nem kell terv. Ha így tiszta, és az Önkormányzat ebből hátrányt nem szenved, akkor 

részéről az egyik kérdés megválaszolásra került.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: annyit tud mondani, hogy amennyiben erre kell valamilyen 

papír, akkor azt csak úgy tudja előteremteni, hogy az EON-tól kér egy hivatalos 

szakvéleményt erről.  

 

Kovács István, képviselő: csak azért kérdezi, mert ott, ahol le akarnak kötni az oszlopról, ott 

ki kell kötni az áramot, tehát mindenképpen ki hívni az EON-t, mivel ott magasfeszültség van.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: van egy olyan része a dolognak, hogy ezzel párhuzamban az 

EON-tól megkértek három villanyoszlopra engedélyt telepítésre, tehát ez megy az EON 

oldaláról, de ez független, mert gyakorlatilag ők nyolc napon belül megadják. Kétség kívül 

felmerülhet a kérdés, hogy ez mennyire szabályos, de a mostani tájékozottsága szerint az, ha 

erről a Képviselő Úr akar még valamit írásban, akkor írásban megkérdezheti. Gyakorlatilag, 

ha engedélyeket akarnának kérni az oszlop miatt, akkor el is felejthetik a karácsonyi 

díszkivilágítást, mert jövő májusra talán lenne belőle valami.  

 

Kovács István, képviselő:  kérdezi, hogy kell engedély, vagy nem  kell engedély. Hanem kell 

és az Önkormányzat megoldja, akkor részéről semmi probléma.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: még egyszer mondja, hogy a Horváthvill Kft-től és az EON 

szakembertől a Rédl Úrtól, aki itt a területi vezető, olyan információt kapott, hogy ez 

önkormányzati saját hatáskörben állított oszlop díszkivilágítás céljára.  

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző:  tehát nem közvilágítás céljára állítja az Önkormányzat, hanem a 

díszkivilágítás miatt.  

 

Kovács István, képviselő:  tehát ez a dolog letisztázott.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: ennek a bekötése valóban kérdés, mivel azt is el kell látni 

árammal. Tehát légkábellel lenne ellátva a legközelebbi villanyoszlopról, de mint tudják, a 

villanyfogyasztást azonnal jelzi a mérő. Tehát az egész hálózat villanyfogyasztását mérik. 

Még egyszer mondja, hogy ha még részletesebb dolgot akar a Képviselő Úr, akkor azt meg 

tudja kérni írásban.  

 

Kovács István, képviselő:  azért próbál részletesen belemenni, hogy ha már döntenek, akkor 

áram is legyen abban az oszlopban.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: tehát van egy meglévő oszlop, és lenne még egy telepített 

oszlop. A meglévőről a három díszkivilágítás ellátható, illetve az újról is ellátható három.  

A meglévő oszlopra meg van kérve az engedély, sőt még két plusz oszlopra, de azt 
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valószínűleg nem fogják kihasználni. Ezt azért érdemes megcsinálni, mert egyben egy 

lámpatest is felkerül, és azt a problémát, ami több százezer forintos probléma, megoldják.  

 

Kovács István, képviselő:   tehát ez a Petőfi utca sarka, ahol önkormányzati rendezvények is 

vannak.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: elsősorban a díszkivilágítás céljára állítanák az oszlopot, 

saját hatáskörben.  

 

Kovács István, képviselő:   kérdezi, hogy ennek a lekötése melyik oszlopról történik.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: jelenleg körülbelül a Pajta Galériánál a 9. és 7. házszám 

közötti ingatlanon van egy darab betonoszlop, és ettől körülbelül 15 méterre van a másik 

betonoszlop, ahonnan a lekötés történne, és légkábellel menne. Így útbontás nélkül 

kivitelezhető.  

 

Kovács István, képviselő:  a földkábel jelentősen emelte volna a kivitelezési költségeket. Ha 

így megvalósítható, és ezzel egy lámpatest is elhelyezhető, akkor részéről rendben van.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: amennyiben óhajtja a képviselő úr, akkor természetesen 

újból felveszi a kapcsolatot és megkéri írásban is tájékoztassák.  

 

Kovács István, képviselő:  mint képviselő abban dönt, hogy ezzel az összeggel 

hozzájárulnak. Könnyű helyzetbe van, mert azt mondja, hogy rendben van, de a végén 

Polgármester Úr falakba fog ütközni, vagy ne adja isten, visszaütő hatása lesz az 

Önkormányzat felé, tehát ezt nem szeretné. Kérdezi még, hogy arra lehetőség lesz-e, hogy 

innen valamiféle áramvételezési lehetőség legyen az önkormányzati rendezvényekhez.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: onnan nem messze van egy földi doboz, ami az EON saját 

doboza, ami feljön és Rákóczi utcából és onnan földkábellel lehet közterületre telepíteni. 

Kérdezi, hogy Törökné (Pajta Galéria) részéről megérkezett-e a nyilatkozat?  

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző:  igen megérkezett, aki annyit írt, hogy a tavalyi évben rendezett 

aukcióból származó nyereséget eredetileg a presszó előtti tér felújítására adományozta, de úgy 

gondolja, hogy ezt inkább a karácsonyi díszvilágításra szeretnék, de összeg nem szerepel 

benne.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: az összeg adott, mert azt befizette csekken. Ez úgy van, 

hogy van a 650.000 Ft összegű tartalék keret és amellett van a 155.000 Ft, amit a tavalyi 

évben gyűjtött a Galéria. Még egyszer 250.000 Ft-ot javasol a tartalék keretből erre a célra.  

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző:  mindentől függetlenül az ajánlatokat elfogadja a testület? Mind a 

650.000 Ft összegűt, mind pedig a 346.000 Ft összegűt is, mivel maga a led égőknek az árát is 

az Önkormányzat fizeti ki, az más kérdés, hogy aztán megkapja.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: a led égőknél is elfogadják ezt a költségvetést, amennyiben 

nem jön össze, akkor annyival kevesebbet rendelnek. A Horváthvill Kft ajánlatát is fogadják 

el, továbbá azt, hogy a tartalék keret terhére 250.000 Ft-ot elkülönítenek díszkivilágítás 

létesítésére.  
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Kovács István, képviselő:  az úgynevezett „Fő utcán” a közpark részen van három 

villanyoszlop, kérdezi, hogy melyikre gondolta a Polgármester Úr.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: engedélyt mindhárom oszlopra kérte.  

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző:  tehát akkor  jól értette a pontosság kedvéért, amit a Pajta Galéria 

átajánlott a másik célból, akkor az a 250.000 Ft összegű tartalékot csökkentené?  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: a Pajta Galéria 346.000 Ft-os ajánlathoz mondta azt, hogy 

150.000 Ft-tal hozzájárul. Tehát ez a világítás főképpen a falu bejáratánál lenne, mivel ott 

vannak erre megfelelő fák, illetve egy pedig a Pajta Galéria előtt lenne, bár ott egy kicsit 

bonyolultabb, mivel nem olyan típusú fák vannak. Amennyiben megvan a végső mennyiségű 

led izzó, akkor megkeresi a Horváthvill Kft-t, nyilván akkor az ő ajánlata is csökkenhet. Ha 

csak négy fényfüzér lesz, akkor lehet, hogy kevesebb lesz az árajánlatban szereplő összeg.  
 

Kovács István, képviselő: nyilván ezt szeretnék karácsonyra megvalósítani, viszont addig 

nagyon rövid az idő. Ahhoz, hogy koordinálva legyen a dolog, az Önkormányzatnak 

megállapodást kell kötni a kivitelezővel, illetve a led izzókat meg kell vásárolni, ez így közel 

1 millió forint. Azt kérdezi, hogyan gondolja erre a Polgármester Úr a szerződéskötést? Úgy 

gondolja, hogy szerződést akkor lehet kötni, ha a háttér megvalósul, tehát a felajánlók a pénzt 

befizetik, és 100 %-os biztonsággal az Önkormányzat rendelkezésére áll. Nehogy az 

történjen, hogy kötnek egy szerződést, megrendelik a munkát és kiderül, hogy az 1 millió 

forintból csak 500 ezer forint van.  
 

Fábián Gusztáv, polgármester:  ha megvan a pénz, és az Önkormányzat számlájára 

befutnak ezek az összegek, akkor tudja a fényfüzéreket megrendelni, illetve a Horváthvill Kft-

től a munkát. Az más kérdés, hogy a Horváthvill Kft-nek legalább a mai nap folyamán 

tájékoztatást kell küldeni, hogy számítsanak rá, mert különben nem tudják a munkát 

elvégezni. Ezért is van a mai napon a rendkívüli ülés, és ezért nem várták a meg a soros 

november 30-i ülést. Igaz, hogy már egy hónappal ezelőtt elkezdett ez ügyben tárgyalásokat 

folytatni, és akkor közölte, hogy mindenképpen számítsanak rá. Természetesen mindennek az 

alapja a befolyó pénz.  
 

Kovács István, képviselő: részéről ez azért volt kérdés, hogy az önkormányzat biztonsággal 

tudjon szerződést kötni.  
 

Fábián Gusztáv, polgármester:  javasolja a díszvilágítással kapcsolatos határozati javaslatot 

úgy elfogadni, hogy a tartalékkeret terhére biztosít az Önkormányzat 250.000 Ft-ot, illetve a 

fennmaradó 747.792 Ft-ot pedig lakossági adományokból fedezi.  
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

76/2016. (XI. 23.) HATÁROZATA 

 

Díszvilágításra érkezett ajánlatok elbírálásáról 
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Karácsonyi Díszvilágítás megvalósítása 

kapcsán beérkezett árajánlatok elbírálásáról az alábbi álláspontot alakította ki: 

 

A Képviselő-testület a beérkezett árajánlatokat (MBB Bt. - led világítás: 651. 100 Ft; 

Horváthvill-2000 Kft. led világítás kiépítése: 346. 692 Ft) elfogadja, és vállalja, hogy a 

karácsonyi díszvilágítás céljára a költségvetési tartalék terhére 250.000 Ft-ot biztosít, a 

fennmaradó összeget, 747.792 Ft-ot a díszvilágítás céljára érkezett lakossági adományokból 

fedezi.  

 

Felkéri a polgármestert, hogy a szerződések megkötését követően intézkedjen a kivitelezésről, 

és a fenti összeg kifizetéséről. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: megköszöni a részvételt és a rendkívüli ülést 8:45 órakor 

bezárja.  

 

 

 

K.m.f. 

 

 

Fábián Gusztáv       Dr. Szabó Tímea 

 polgármester                jegyző 

 

 
 


